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[Handelsministeren,] 
Dernæst tillader jeg mig for det høje ting 

at fremsætte forslag til lov om forlængelse 
af lov om indskrænkning i adgangen til at 
anvende pap og andre erstatningsmaterialer i 
skotøj. Den nugældende lov på dette om-, 
råde, lov nr. 138 af 29. april 1955, udløber 
.med udgangen af april måned d. å. 

Der har nu gennem en årrække i medfør 
af denne lovgivning bestået en kvalitets- 
kontrol med skotøjet. Det drejer sig her 
om en opgave, som jeg egentlig finder natur- 
ligt burde løses ved et samarbejde mellem 
fabrikanter, forhandlere og forbrugere. Disse 
parter i sagen har imidlertid ikke hidtil 
haft nogen form for samvirken, der kunne 
skabe et naturligt grundlag for at løse en 
.sådan sag, hvorfor det har været overladt 
til staten gennem lovgivningen at søge 
forholdet reguleret. 

Erhvervsorganisationer og forbrugerorga- 
nisationer i fællesskab har imidlertid nylig 
oprettet et varedeklarationsnævn, som man 
må regne med vil begynde sin virksomhed 
med at få gennemført varedeklarationer 
for forskellige varer. Jeg yille for mit ved- 
kommende finde, at løsningen af kvalitets- 
spørgsmålet for skotøj naturligt engang 
burde overtages af varedeklarationsnævnet. 
Det må imidlertid dels være en frivillig 
sag, om varedeklarationsnævnet vil tage 
denne opgave op, dels må det Være natur- 
ligt, at varedeklarationsnævnet er godt ind- 
arbejdet, inden det eventuelt tager en sådan 
opgave op, hvorfor det forekommer mig 
rimeligt at foreslå loven forlænget for 2 år. 

Jeg kan tilføje, at det i henhold til den 
gældende lovs § 6 nedsatte udvalg har ind- 
stillet loven til forlængelse, og jeg skal til- 
lade mig at anbefale lovforslaget til vel- 
villig behandling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om ændring af lov om kommu- 
nale ejendomsskatter m. v; 

Valgt blev: Ove Hansen, Holger Eriksen, 
Hans Knudsen, Johs. E. Larsen, M. Larsen 
(Kolding), Peter Nielsen, Edel Saunte, Kirke- 
gaard, Helge Madsen, Thisted Knudsen, 

Anders Andersen, Alfred Bøgh, Niels Erik- 
sen, Thorkil Kristensen, Jørgen Jørgensen 
(Ullerup), Gottschalck-Hansen og Thestrup. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om ændring i lov om sygehus- 
væsenet m. v. 

Valgt blev: Johs. E. Larsen, Ditlevsen, 
Ove Hansen, H jortnæs, Hans Knudsen, 
M. Larsen (Kolding), Edel Saunte, Kirke- 
gaard, Helge Madsen, Thisted Knudsen, 
Anders Andersen, Alfred Bøgh, Niels Erik- 
sen, Thorkil Kristensen, Gottschalck-Hansen, 
Egon Lauritzen og Poul Sørensen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
optagelse af et statspræmieobligationslån. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2662, finansudvalgets betænkning i tillæg 
B. sp. 337). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Lars P. Jensen): Jeg 
kan på hele finansudvalgets vegne anbefale 
lovforslaget til vedtagelse uforandret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-7 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 


